

HIGHLIGHTS

活動紀要



<ul style="list-style-type: none"> Published a consultation paper on rebranding and membership structure by way of a referendum and discussions. 	<ul style="list-style-type: none"> 就更改公會名稱及會員架構發表諮詢文件。
<ul style="list-style-type: none"> Resolved to proceed with the recommendations of a white paper reviewing the Disciplinary Committee Proceeding Rules. 	<ul style="list-style-type: none"> 議決採納紀律委員會聆訊規則檢討白皮書所提出的建議。
<ul style="list-style-type: none"> Commenced a review of our self-regulatory system including the rights and obligations of both the complainant and subject under complaint, sentencing guidelines of the Disciplinary Committee, a risk-based approach in selecting cases for professional standard monitoring and practice reviews. 	<ul style="list-style-type: none"> 就公會的行業自我監管制度作出檢討，包括投訴人與被投訴人的權利和責任、紀律委員會處分指引及以風險為基準選擇個案，進行專業水平監察和執業審核工作的可行性。
<ul style="list-style-type: none"> Undertook full preparations for the 16th World Congress of Accountants to be held on 18-21 November 2002 at the Hong Kong Convention and Exhibition Centre. 	<ul style="list-style-type: none"> 全力籌備將於二零零二年十一月十八至二十一日假座香港會議展覽中心舉行的第十六屆世界會計師大會。
<ul style="list-style-type: none"> Decided to prioritise the <i>Fourth Long Range Plan</i> by way of work plans for the year with a mid-term review mechanism. 	<ul style="list-style-type: none"> 決定按照第四個長遠計劃有關項目的緩急次序，制定每年的工作計劃，並設立機制每半年進行檢討。
<ul style="list-style-type: none"> Completed the first round of training under the WebTrust Licence Agreement with the American Institute of Certified Public Accountants and the Canadian Institute of Chartered Accountants and issued a total of seven licences. 	<ul style="list-style-type: none"> 根據與美國執業會計師公會及加拿大特許會計師公會所簽署的網譽認證發牌權協議完成首輪培訓，並發出合共七個牌照。
<ul style="list-style-type: none"> Participated in the development of Extensible Business Reporting Language (XBRL) and other technological initiatives in the international arena. 	<ul style="list-style-type: none"> 參與開發Extensible Business Reporting Language(XBRL)及其他國際性科技項目。
<ul style="list-style-type: none"> Published the sixth guide on <i>Best Practice in Corporate Governance</i> and organised the second annual Best Corporate Governance Disclosure Awards Competition. 	<ul style="list-style-type: none"> 刊發第六份最佳公司管治準則指引，並舉辦第二屆最佳公司管治資料披露大獎比賽。
<ul style="list-style-type: none"> Adopted a new standard setting strategy and made a strong commitment to complete the harmonisation process of the 30 core IASs by the end of 2002. 	<ul style="list-style-type: none"> 採用新的準則制訂策略，致力於二零零二年年年底前完成與30條主要國際會計準則的接軌工作。

<ul style="list-style-type: none"> • Issued 36 new and revised Professional Statements, 27 Exposure Drafts and one Professional Bulletin. 	<ul style="list-style-type: none"> • 頒布36份新或修訂專業準則、刊發27份徵求意見稿及一份專業公報。
<ul style="list-style-type: none"> • Made representations relating to 35 items of professional interests. 	<ul style="list-style-type: none"> • 就35項有關會計專業的事項發表意見。
<ul style="list-style-type: none"> • Made representations on the draft Securities and Futures Bill to the Bills Committee, the Report on Companies Law Reform and other legislations of relevance to the Society. 	<ul style="list-style-type: none"> • 就《證券及期貨條例草案》向草案委員會發表意見，並就公司法改革報告及其他與公會有關的條例發表意見。
<ul style="list-style-type: none"> • Commissioned a review of the Qualification Programme by an expert team from the Institute of Chartered Accountants in Scotland for the purpose of future mutual recognition with first-tier accountancy bodies. 	<ul style="list-style-type: none"> • 公會已延請蘇格蘭特許會計師公會的專家小組評審其專業資格課程，以便公會日後與國際頂級會計團體商討訂立相互認可協議。
<ul style="list-style-type: none"> • Registered the first members who qualified through the Qualification Programme. 	<ul style="list-style-type: none"> • 首批專業資格課程畢業生經已註冊成為公會會員。
<ul style="list-style-type: none"> • Became the first professional body in Hong Kong to offer e-learning courses. 	<ul style="list-style-type: none"> • 成為全港首個推出網上課程的專業團體。
<ul style="list-style-type: none"> • Published a white paper on practical experience requirements for membership admission based on a competency-based model. 	<ul style="list-style-type: none"> • 就以勝任能力為基準的入會實務經驗要求發表白皮書。
<ul style="list-style-type: none"> • Revamped the Society's website providing for better design, greater functionality and interactivity. 	<ul style="list-style-type: none"> • 重整公會的網站，改良其設計及加強其功能和互動性。
<ul style="list-style-type: none"> • Launched the CD-ROM version of the Members Handbook allowing for free updates, downloads and print and search engine functions on the internet. 	<ul style="list-style-type: none"> • 推出光碟版的《會員手冊》，以便會員從網上免費更新、下載、列印和進行搜尋。
<ul style="list-style-type: none"> • Completed a review of the secretariat's financial management system and decided to enhance it. 	<ul style="list-style-type: none"> • 完成檢討秘書處的財務管理系統並決定加以改進。
<ul style="list-style-type: none"> • Introduced the first three-in-one membership card combining the smart features of a credit card and an Octopus card, and a host of value-added services for members and registered students. 	<ul style="list-style-type: none"> • 推出首張結合信用卡和八達通的三合一智能會員證，並向會員和註冊學生提供多項增值服務。
<ul style="list-style-type: none"> • Decided to combine the two official journals of the Society, <i>The Hong Kong Accountant</i> and <i>The Prospective Accountant</i>, into a single journal starting in 2002. 	<ul style="list-style-type: none"> • 決定自二零零二年起將《The Hong Kong Accountant》和《The Prospective Accountant》兩本會刊合併為一。